
 

 

Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 5/2019 konaného dne 4. června 2019 
 
Přítomni: 

1. Jiří Maděra 7. Roman Fabeš 

2. Věra Lacinová Vítková 8. Radek Pátek 

3. Bohumil Kovanda 9. Lukáš Bičík 

4. Eva Šimečková 10. Lenka Vytisková 

5. Pavel Švec 11. Josef Matula 

6. Roman Křivánek 12. Kamil Ubr (tajemník) 
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Stanislav Máca 3. Jaroslav Ptáček 

2. Bohumila Kobrlová (předsedkyně) 4. Josef Herbrych (místopředseda) 
 
Hosté: 

1. Ondřej Králík (OŠMS) 
 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 
4. Zpráva o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem; 
5. Projednání Pravidel pro přijímací řízení v roce 2020; 
6. Diskuse o spolupráci Kraje Vysočina a firem v regionu na zajištění vzdělávání ve vybraných 

oborech; 
7. Diskuze a různé; 
8. Závěr. 
 

1. Zahájení jednání 
Kamil Ubr, tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) informoval, že z důvodu nepřítomnosti předsedkyně a místopředsedy 
výboru, bude nutné se na začátku jednání dohodnout na předsedajícím výboru. Přítomní členové 
hlasovali a přijali toto usnesení:  
 
Usnesení 07/05/2019/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
volí 
jako předsedajícího na dnešním zasedání výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Bohumila Kovandu.  
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 1 se zdržel). 
 
Bohumil Kovanda přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že je výbor usnášeníschopný. 
 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Bohumil Kovanda přednesl návrh programu jednání, který byl 9 hlasy schválen. K zápisu č. 4/2019 
nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 9 hlasy schválen. 
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3. Informace o bodech projednaných v radě kraje 
Členové výboru obdrželi s předstihem informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu 
projednávaných na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 15/2019, 16/2019, 17/2019 a 18/2019, 
konaných v období 7. 5. - 4. 6. 2019. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze 
získat zde: https://www.kr-vysocina.cz/2019/ds-304113/p1=99820. 
 
Na základě dotazů členů výboru Kamil Ubr stručně okomentoval tato rozpočtová opatření: 

- Projekt „Gastroakademie“ – změna závazných ukazatelů příspěvkových organizací – návrh 
na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu – finanční 
prostředky pro jednotlivé školy, které mají různé náklady s realizací projektu (např. zajištění 
ubytování, doprava, školení); 

- Změna v rejstříku škol a školských zařízení – ZUŠ Náměšť nad Oslavou, zapsání nových 
prostor do školského rejstříku, bez navýšení kapacity; 

- Návrh na provedení rozpočtové opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu – 
poskytnutí dotace Nadačnímu fondu regionální fotbalové Akademie Kraje Vysočina – 
dotace ve výši 1,7 mil. Kč. 

 
Na zasedání se dostavil člen výboru Pavel Švec. 
 
Usnesení 08/05/2019/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

4. Zpráva o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem 
Členové výboru obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
 
Ondřej Králík uvedl, že celkové náklady a výnosy byly ve výši více než 2 mld. Kč, což znamená 
nárůst zhruba o 200 mil. Kč oproti předchozímu roku. Bylo to dáno zejména růstem mzdových 
nákladů, kterým odpovídá i růst výnosů, protože navýšení bylo kryto prostředky ze státního 
rozpočtu. Výsledek hospodaření v hlavní činnosti je zhruba o 700 tis. Kč nižší než v loňském roce. 
V doplňkové činnosti došlo k poklesu zhruba 4,5 mil. Kč. Příčinou jsou zejména nižší tržby 
Školního statku Humpolec související se suchem. Hodnota majetku, se kterým školy a školská 
zařízení disponují, v čase roste, oproti roku 2017 byl nárůst zhruba o 600 mil. Kč. 
 
Na zasedání se dostavila členka výboru Lenka Vytisková. 
 
Usnesení 09/05/2019/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
zprávu o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

5. Projednání Pravidel pro přijímací řízení v roce 2020 
Členové výboru obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Kamil Ubr sdělil, že pravidla byla připravena stejně jako v přechozím roce. Přijímací řízení je 
v kompetenci ředitele školy. Pro školy zřizované Krajem Vysočina jsou stanovena pravidla, při 
jakých počtech žáků mají stav konzultovat s Odborem školství, mládeže a sportu Krajského úřadu 
Kraje Vysočina.  
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Usnesení 10/05/2019/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
pravidla pro přijímací řízení do středních škol v roce 2020. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

6. Diskuse o spolupráci Kraje Vysočina a firem v regionu na zajištění vzdělávání ve 
vybraných oborech 

Členové výboru obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Bohumil Kovanda pohovořil o spolupráci s firmou Agrostroj Pelhřimov.  
 
Kamil Ubr informoval, že spolupráce s firmami pokračuje tak, jak byla nastavena. Pohovořil 
o novém projektu, realizaci pilotního programu P-Tech zaměřeného na rozvoj kompetencí v oblasti 
digitálních technologií ve středních školách v Kraji Vysočina. Zástupci Svazu průmyslu a dopravy 
ČR a firmy IBM oslovili radní Janu Fialovou s nabídkou spolupráce na programu P-Tech. Tento 
program je zaměřen na rozvoj kompetencí žáků středních škol, prostřednictvím dlouhodobější 
spolupráce s odborníky z firemního a vysokoškolského prostředí a prostřednictvím realizace 
ročního týmového projektu v oblasti digitálních technologií (na bázi stavebnice arduino, chetbota 
nebo komunikačního robota). Aktivity probíhají na střední škole za spolupráce IBM, další firmy 
z regionu a vysoké školy. Z devíti oslovených středních škol projevilo zájem zapojit se do projektu 
osm, dále firma Bosch Diesel Jihlava a Vysoká škola polytechnická Jihlava. Souběžně probíhají 
jednání s dalšími firmami v kraji. 
 
 

7. Diskuze a různé 
Bohumil Kovanda poděkoval Pavlu Švecovi za organizaci výjezdního zasedání do Třebíče. 
Kamil Ubr sdělil, že na zářijové zasedání VVVZ budou pozváni zástupci PPP a SPC Vysočina. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 5. září 2019 od 14:30 hodin, v sídle Krajského 
úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57. 
 
 

8. Závěr 
Bohumil Kovanda, člen VVVZ, poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
Mgr. Bohumil Kovanda 
člen Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
RNDr. Kamil Ubr 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Dana Vrábelová dne 5. června 2019. 


